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آذربایجانشرقی

۱۸ پرونده تخلف 
برای مشاوران املاک 
در آذربایجان شرقی 

تشکیل شد
آذربایجان شرقی  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
با اشاره به استمرار گشت های مشترک تنظیم و 
کنترل بازار املاک و 
مستغلات، گفت: در 
اجرای این طرح ۱۸ 
تخلف  پرونده  فقره 
بنگاه های  برای 
در  املاک  معاملاتی 

استان تشکیل شد.
حضرتی  صمد 
این طرح  افزود: در 
مستغلات  و  املاک  بازار  بر  استان  در  تیم   ۳۹
استان نظارت می کنند و تاکنون در این رابطه ۳۹ 
بازرسی از بنگاه های معاملاتی انجام شده است.
وی هدف از اجرای این طرح را مقابله قاطع و 
سریع با تخلفات و پیشگیری از تکرار تخلفات 
بازار  کنترل  و  املاک  مشاور  های  بنگاه  صنف 
اجاره مسکن، اعلام و اظهار کرد: در اجرای این 
یک  و  تبریز  در  املاک  مشاور  واحد  پنج  طرح 

واحد در ملکان پلمپ شد.
شرقی  آذربایجان  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
عمده تخلفات مشاوران املاک را نداشتن مجوز 
و عدم ارایه کد رهگیری از سامانه ثبت معاملات 
گشت  گفت:  و  کرد  اعلام  مستغلات  و  املاک 
معاملاتی  های  بنگاه  از  بازرسی  مشترک  های 
به  متخلفان  با  و  داشته  ادامه  استان  در  املاک 

صورت قانونی برخورد می شود.
داد: معاملات خرید و فروش  ادامه  حضرتی، 
و اجاره مسکن باید دارای کد رهگیری بوده و 
عدم دریافت کد رهگیری توسط مشاوران املاک 
عرضه  صنفی  نظام  قانون  از  تخلف  مصداق 
مصوبه  ابلاغ  زمان  از  است.  شبکه  از  خارج 
کارگروه  تشکیل  با  مسکن  عالی  جلسه شورای 
نظارت بر بازار مسکن در سراسر استان تیم های 
گشت مشترک جهت بازرسی از مشاوران املاک 

تشکیل و بازرسی از این اماکن آغاز شد.
حضرتی، با تاکید بر اینکه بنگاه های معاملات 
و  غیرواقعی  افزایش  دلایل  از  غیرمجاز  املاک 
سوداگرانه قیمت مسکن است، افزود: در راستای 
استان،  سطح  در  مسکن  اجاره  قیمت  کنترل 
تلاش می شود با کمک سایر نهادها، بنگاه های 
املاک  مشاور  های  بنگاه  و  شناسایی  غیرمجاز 

مجاز ساماندهی شود.

۱۸۰ هکتار 
از اراضی ملی در آناخاتون 

جنگلکاری می شود
شهرداری  برنامه  کرد:  اظهار  هوشیار  یعقوب 
تبریز در سال جاری توسعه ۶۰۰ هکتاری فضای 
سبز بوده و در این خصوص باید سهم مناطق، 
نوع گونه ها، زمان کاشت و ... مشخص شود.  

هوشیار با تاکید بر اهمیت آبیاری قطره ای و 
تخصیص اعتبار برای تحقق این موضوع، تصریح 
کرد: فعالیت  های سازمان سیما، منظر و فضای 
مستندسازی  باید  زمینه  این  در  شهرداری  سبز 
به  منطقه موظف  شده و مسؤل فضای سبز هر 
مستندسازی از طریق تهیه روزانه یک کلیپ یک 

دقیقه ای از عملکرد خود در این حوزه است.
سال  فرهنگی  پیوست  کرد:  خاطرنشان  وی 
باید ویژه تر از امسال تدوین شود و این   ۱۴۰۳
و  پایدار  المان های  ساخت  یابد.    ادامه  فرایند 
تا  باشد  مناطق  کار  دستور  در  باید  ماندگار 
منطقه  با  متناسب  هویتی  و  حجمی  المان های 
ای  وعده  اساس  بر  بین  این  در  شود.  ایجاد 
پیوست  آینده  سال  شده،  داده  این  از  پیش  که 

زیباسازی ارائه خواهد شد.
خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  هوشیار 
تصریح کرد: دوره پنجم قرار خدمت شهرداری 
دوره  آخرین  که  می شود  آغاز  مهر  اول  از 
اجرای  برای  صرفا  و  بود  خواهد  خدمت  قرار 
تصمیمات چهار دوره پیشین قرار خدمت است.  
وی تمام تاکید  قرارهای خدمت را رضایتمندی 
مردم دانست و افزود:  موضوعات مختلفی وجود 
دارد که طی قرارهای خدمت حل شده است.  به 
قبلی  پیمانکار  دو  پسماند  حوزه  در  مثال  طور 
بعد از ۱۲ سال با کمک دستگاه های قضایی خلع 
برای  حیثیتی  تهدیدی  موضوع  این  شدند.  ید 
شاهد  پس  این  از  بود.   شده  تبریز  شهرداری 
جهش مناسب در حوزه پسماند خواهیم بود و 

کسب  درآمد خواهیم کرد.
به گفته شهردار تبریز، مردم باید در بحث های 
و  باشند  داشته  همه جانبه  مشارکت  مختلف 
برنامه های اجرا شده موفق در حوزه فرهنگی و 

ورزشی به دیگر مناطق نیز تسری یابد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
های  فرصت  المللی  بین  همایش  برگزاری  به 
سرمایه گذاری ۲۰۲۳ خاطرنشان کرد: بسته های 
سرمایه گذاری باید آماده باشند و مناطق پیش از 
همایش دو تفاهم نامه  سرمایه گذاری را تبدیل به 

قرارداد کنند.
بدنه سازی  بعدی  موضوع  داد:  ادامه  هوشیار 
ظرفیت های  از  یکی  که  است چرا   ۶ منطقه  در 
بزرگ سرمایه گذاری و گردشگری به شمار می 
نیز  امام خمینی)ره(  رود.  در خصوص شهرک 
به  نسبت  و  کنیم  ارائه  تشویقی  سیاست  باید 
کم برخورداری مناطق، مشوق ها جدی تر باشند. 

نارضایتی مردم برخی نقاط تبریز 
از قطع مکرر آب آشامیدنی

در  آشامیدنی  آب  مکرر  قطعی 
و  باغمیشه   شهرک  نقاط  برخی 
پیچیده  معمای  یک  به  نصر  شهرک 
تبدیل شده و در چند روز گذشته در 
منطقه های مختلف این شهرک باعث 
گله مندی و نگرانی اهالی شده است.
تعدادی از مردم این مناطق  ضمن 
آب  مکرر  قطع  از  نارضایتی  ابراز 
خواستند  مسوولان  از  آشامیدنی 
مشکل  این  برای حل  زودتر  هرچه 

چاره اندیشی و اقدام کنند.
گرمای  و  نهند  سد  شدن  خشک 
آب  فشار  شدید  افت  موجب  هوا 
نصر  شهرک  و  باغمیشه  شهرک  در 
قطعی آب  و  عباسی  نقاط  برخی  و 
در برخی ساعات موجب نگرانی و 
و  شده  ها  شهرک  این  مردم  گلایه 
آنها خواستار تعیین تکلیف وضعیت 

آب هستند.
به  است  خشکی  سال  امسال 
به  نسبت  ها  بارش  که  گونه ای 
بلندمدت در آذربایجان شرقی حدود 

۲۰ درصد کاهش دارد.
این کاهش بارندگی عامل خشک 
شدن کامل سد نهند به عنوانی یکی 
از تامین کنندگان آب شرب تبریز در 
شمال شهر تبریز شود این سد بخش 
شهرک  شهروندان  آب  از  اعظمی 
را  تبریز  شرق  در  نصر  و  باغمیشه 

تامین می کرد.
مدیر عامل آب و فاضلاب استان 
از  یکی  گفت:  شرقی  آذربایجان 
رینگ  نبود  تبریز  شهر  مشکلات 
در  توزیعی  آب  چراکه  است  آبی 
مختلف  منابع  از  تبریز  کلانشهر 

تامین می شود.
با  کرد:  اظهار  امروز  خانی  محمد 
وجود بروز مشکلات تامین و توزیع 
آب شرب در برخی محلات مرتفع 
از  در ساعاتی  شمال کلانشهرتبریز، 
شبانه روز، عملیات اجرایی شرکت 
ماه های  در  استان  فاضلاب  و  آب 
مرغوب  آب  انتقال  به  منجر  اخیر 
این  ساکنان  به  نهند  آب  جایگزین 
اینکه  وجود  با  است.  شده  مناطق 
سختی آب توزیعی در مناطق شمال 
تبریز مورد تایید و در حد استاندارد 
بود لیکن، مردم ساکن در این مناطق 
شرب  آب  سختی  بودن  بالا  از 
مبنا شرکت  این  بر  و  داشتند  گلایه 
مطالعه  به  نسبت  فاضلاب  و  آب 
توزیع  و  انتقال  برای  هدفگذاری  و 
آب مصرفی مرغوب در این مناطق 

برخی  بروز  وجود  با  کرد.  اقدام 
و  فشار  افت  و  اخیر  ناملایمات 
ناپایداری شبکه توزیع در ساعاتی از 
شبانه روز در برخی محلات مرتفع 
آب  توزیع  شبکه  همکاران   ، تبریز 
اجرای عملیات  به  نسبت  تبریز،  در 
ایستگاههای  احداث  و  گذاری  لوله 
چاه  چندین  تجهیز  و  حفر  و  پمپاژ 
برای  لازم،  اقدامات  سایر  و  جدید 
رود  زرینه  آب  خطوط  از  آبرسانی 
و چاههای شمال دامنه سهند که از 
هستند  برخوردار  بالایی  مرغوبیت 

مبادرت کرد.
فاضلاب  و  آب  مدیرعامل 
به قطعی  اشاره  با  آذربایجان شرقی 
آب  جریان  فشار  افت  یا  موقت 

گفت:  تبریز  باغمیشه  از  مناطقی 
در  آب  جریان  اکنون  خوشبختانه  
تمام نقاط تبریز، به خصوص مناطق 
شهرک  از  قسمتی  اعتراض  مورد 
باغمیشه تبریز برقرار شده است. در 
چند روز آینده با اقدامات تخصصی 
و فنی پیش بینی شده از طرف آب 
و فاضلاب آذربایجان شرقی مناطق 
شده،  مشکل  دچار  مرتفع  محدود 

آب پایدار مستمر خواهند داشت.
اجرا  ضرورت  به  اشاره  با  خانی 
گفت:  تبریز  آبی  رینگ  تکمیل  و 
نبود  تبریز  شهر  مشکلات  از  یکی 
رینگ آبی است چراکه آب توزیعی 
مختلف  منابع  از  تبریز  کلانشهر  در 
تامین می شود و موقعیت توپوگرافی 
رینک  این  تکمیل  ضرورت  تبریز 
با  از پیش آشکار می کند و  را بیش 
رینک  این  اجرایی  عملیات  تکمیل 

آبی  منابع  متوازن  توزیع  بر  علاوه 
در کل مناطق، بحث عدالت آبی در 
زمان های مقتضی همچون قطعی های 

اضطراری نیز مرتفع خواهد شد.
توزیع  و  تولید  به  اشاره  با  خانی 
آب  ثانیه  در  لیتر  هزار   ۶ از  بیش 
از  گفت:  تبریز  در  بهداشتی  شرب 
با  می رود  انتظار  عزیز  همشهریان 
غیرضروری  مصارف  از  اجتناب 
را  ما  آب  سازی  ذخیره  عدم  و 
خدمات رسانی                             امر  تداوم  در 

بهتر یاری کنند.
از  یکی  گزارش   این  براساس 
مشکلات شهر تبریز نبود رینگ آبی 
شرب  آب  درصد   ۶۰ چراکه  است 
از  درصد   ۲۵ رود،  زرینه  از  تبریز 

چاه ها و ۱۵ درصد آب نیز از شمال 
تبریز تامین می شود.

با اجرا و تکمیل رینگ آبی تبریز 
آن  برداری  بهره  مسئولان وعده  که 
را در چند ماه آینده داده اند پروژه 
آبی  منابع  متوازن  توزیع  بر  علاوه 
آبی  عدالت  بحث  مناطق،  کل  در 
همچون  مقتضی  زمان های  در 
رعایت  نیز  اضطراری  قطعی های 

خواهد شد.
آب کل شهر تبریز به روش پمپاژ 

از زرینه رود تامین می شود
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
آذربایجان شرقی با اشاره به وضعیت 
تامین آب شمال شهر تبریز و قطعی 
آب این منطقه طی روزهای گذشته، 
گفت: اکنون کل شهر تبریز به روش 

پمپاژ از زرینه رود تامین می شود.
امسال  اظهار کرد: مردادماه  محمد 

هواشناسی،  مسئولان  گزارش  به  بنا 
بارندگی،  شدید  کاهش  علت  به 
گرمترین مردادماه ۵۰ سال اخیر بوده 
است. وضعیت تولید و مصرف آب 
در تبریز در حالت برابری قرار دارد 
و با توجه به گرمی هوا و کاهش ۲۰ 
الی ۳۰ درصدی دبی چاه های استان، 

وضعیت شکننده است.
تامین  این که وضعیت  بیان  با  وی 
به  استان  شهر  چهار  شرب  آب 
خصوص تبریز حادتر است، گفت: 
منابع  از  یکی  عنوان  به  نهند  سد 
متاسفانه  تبریز،  شرب  آب  تامین 
کاملا از مدار خارج شده و طی ۲۰ 
بار کاملا خشک  اولین  سال گذشته 
در  خشکی  این  تاثیر  است.  شده 
فروردین امسال این بود که به جای 
میلیون  مترمکعب، چهار  میلیون   ۲۴
مشخص  و  داشت  آب  مترمکعب 
آورده ای  سد،  این  امسال  که  بود 
نخواهد داشت. آب این سد را طی 
به شش شهری  سال  اول  ماه  چهار 
که از آن تغذیه می کردند، به ترتیب 
از تحت پوشش سد کنار گذاشتیم و 
تامین آب  به جای  تا  مجبور شدیم 
خط  تبریز،  شهر  شمال  سرازیری 
شهر  داخل  طرف  از  را  آب  انتقال 
کرده  هدایت  بالادست  سمت  به 
در  پمپاژ  حالت  به  شهر  تمامی  و 
مسیری  اکنون  هستند.  تغذیه  حال 
می شد،  آبیاری  ثقلی  به صورت  که 
این  می شود.  آبیاری  پمپاژ  طریق  از 
پمپاژ، موازنه شبکه را به هم زده و 
هم  به  را  شبکه  هیدرولیک  سیستم 
زمان  آن،  تنظیمات  و  است  ریخته 
می برد. این تنظیمات، ۱۵ روز زمان 
می خواست که ۱۰ روز آن رد شده 
تنظیمات  دیگر  روز  پنج  الی  سه  و 

شبکه تمام خواهد شد.
وی با بیان این که اکنون آب تمامی 
شهر تبریز از طریق زرینه رود تامین 
می شود، گفت: ما با خشکی سد نهند، 
۹۰۰ لیتر در ثانیه آب از دست دادیم 
و در کنار آن با ۷۰۰ لیتر در ثانیه، افت 
سطح تمامی چاه ها رو به رو هستیم. 
در مجموع ۱۵۰۰ لیتر در ثانیه کمبود 
تامین آب داشتیم که فروردین امسال 
نیه به مدار آمده و  ثا  لیتر در   ۱۳۰۰
طی روزهای آتی نیز مابقی کمبود آن 
به مدار می آید که مخزن ۱۰۰ هزار 
مترمکعبی جدید شهر، همین عملیات 
باقیمانده است که طی پنج روز آینده 

به مدار اضافه می شود.

و  هنر  دانشگاه  از  بازدید  در  هوشیار  یعقوب 
امضای تفاهم نامه با این دانشگاه در جهت توسعه 
اینکه  بر  تاکید  با  هنری،  و  علمی  همکاری های 
دانشگاه هنر تبریز، فضایی برای اندیشه و افکار 
باید  جدید در  هنر اسلامی است اظهار داشت: 
و  علمی  صورت  به  هنر  زمینه  در  کم کاری ها 
خلاق برطرف شود و آثار تولید شده  این دانشگاه 

در سطح شهر عرضه شود. 
وی با بیان اینکه در دهه اخیر، سیاست اصلی 
اجتماعی  مداخلات  که  است  این  بر  کشور 
شهرداری ها در شهرها افزایش یابد و نباید فقط 
در نقش خدماتی محصور شوند، افزود: در طول 
محورهای  در  توسعه  شاهد  گذشته،  دهه های 
توسعه  در  ولی  بودیم  کشور  در  مختلف 

"انسان محور" غفلت شده است.
معظم  مقام  تاکیدات  به  اشاره  با  تبریز  شهردار 
بر مسائل فرهنگی و اجتماعی  رهبری در توجه 
تصریح  شهرها،  اجتماعی  آسیب های  کاهش  و 
اقدامات خود  از  باید ریل بخشی  کرد: شهرداری 
را از صرفا حوزه عمرانی و خدماتی به فرهنگی 
و اجتماعی تغییر دهد که در بودجه امسال تلاش 

کردیم این رویکرد را عملی کنیم.
و  فرهنگی  مسائل  متخصصان  حضور  وی، 
اجتماعی در شورای شهر تبریز را کمک بزرگی 
برای شهر دانست و گفت: اینکه از ابتدای امسال 
یک روز هم هوای ناسالم نداشتیم، نتیجه اصلاح 
دیدگاه و تغییر ریل در برخی رویکردهای قدیمی 
بوده که شهرداری در این حوزه ورود کرده است.
دیدگاه  اصلاح  به  اینکه  بر  تاکید  با  هوشیار 
فرهنگی  حوزه  در  را  نواقص  باید  و  داریم  نیاز 
و اجتماعی هم جبران کنیم، یادآور شد: در این 
صورت سرعت توسعه متوازن شهری هم افزایش 
می تواند  هنر  دانشگاه  زمینه  این  در  که  می یابد 

کمک شایانی به مدیریت شهری داشته باشد.

احداث  به  تبریز  شهرداری  ویژه  توجه  از  وی 
همه  در  خیابان  و  پیاده رو  در  فرش  سنگ  به 
هر  ما  افزود:  و  داد  خبر  تبریز  شهرداری  مناطق 
ماه نظرسنجی برگزار می کنیم که نتایج آن، نشان 
از استقبال مردم از این رویکرد است که می توانیم 
در قالب پروژه های مشترک با دانشگاه هنر شاهد 

افزایش اثرگذاری و استقبال مردم باشیم.
کشور،  کلان شهرهای  شهرداران  مجمع  عضو 
بین  تجربیات  و  داشته ها  برخی  انتقال  خواستار 
شهرداری و دانشگاه هنر شد و خاطرنشان کرد: 
در  دانشگاه  هم  همایش سرمایه گذاری  مورد  در 
در  و  کرده  جدی  ورود  تواند  می  علمی  ابعاد 
همکاری  هم  شهرداری  ساله   ۵ برنامه  تدوین 

موثری داشته باشد.
دستور  خود  معاونان  به  خطاب  تبریز  شهردار 
داد تا در کمترین زمان مدیران مرتبط این حوزه  
نشست  هنر  دانشگاه  مسؤولان  با  شهرداری 
مشترک داشته باشند، متذکر شد: مدیران شهری 
هنر  دانشگاه  توانمندی های  و  اتمسفر  از  باید 
کنند.  برگزار  را  تعاملات  جلسه  و  کرده  بازدید 
با  همکاری  در  محدودیتی  هیچ گونه  معتقدم 
دانشگاه نداریم و هر کاری که به نفع شهر باشد، 

در این تعاملات انجام می دهیم.

شهرداری تبریز باید تغییر ریل دهد

دولت و مردم از خشک شدن دریاچه ارومیه بترسند
نماینده مردم ارومیه در مجلس در مورد اقدامات 
انجام شده برای احیای دریاچه ارومیه گفت:  زیر 
آماده  حال  در  دریاچه  احیای  برای  ها  ساخت 
۳۶کیلومتر   احداث  جمله  آن  از  که  است  شدن 
دریاچه  به  زاب  رودخانه  از  آب  تا  است  کانال 
از  بیش  انتقال  این  برای  دولت  که  برسد  ارومیه 
است. سد  کرده  تومان هزینه  میلیارد  شش هزار 
چپرآباد نیز به آخر رسیده است. ساخت تصفیه 
خانه نیز در ارومیه تمام شده است. ولی اگر همه 
این اقدامات انجام شود ولی ذخیره آب و نزولات 

آسمانی کم باشد به نتیجه مطلوب نمی رسیم.
این  بیان  با  ذاکر  نصر، سید سلمان  به گزارش 
مطلب به خبرنگار عصر ایران گفت:  تراز دریاچه 
باید در درازمدت و به تدریج مثبت شود چراکه 
دریاچه دفعتا واحده خشک نشده است که دفعتا 
واحده آنرا مثبت کنیم. انتقال آب از دریای خزر 
خزر  دریای  شود.  دنبال  جدی  صورت  به  باید 
و  است  شور  هم  ارومیه  دریاچه  و  است  شور 
بخش  باید  باشد.  اساسی  راهکار  تواند  می  این 
کار  پای  پروژه  این  برای  دولت  و  خصوصی 
دولت  جدی  تصمیم  به  نیاز  انتقال  این  بیایند. 
انتقال را مطرح  دارد که از جهت حقوقی بحث 
کار  پای  را  مردم  و  بخش خصوصی  یا  که  کند 
این  که   کنند  آماده  را  طبیعی  منابع  یا  و  بیاورد 
دریاچه احیا شود. انتقال آب از دریای خزر قبلا 
است.   شده  مطالعه  و  مطرح  خاتم  قرارگاه  در 
پمپاژ آب  از کارشناسان می گویند شاید  بعضی 
دریای خزر در هزار متر ارتفاع، سخت باشد. ولی 
انتقال  مثل  دیگر  راهکارهای  کارشناسان  بعضی 

آب از طریق شهرستان فومن و اردبیل به دریاچه 
اگر  که  بدهند  امتیاز  باید  که  کنند  می  مطرح  را 
امتیاز بدهند بخش خصوصی می تواند وارد شود. 
ذاکر گفت: ما هنوز در قدم های اول برای شروع 
به احیا دریاچه هستیم. کاهش میزان بارندگی و 
گرمی هوا باعث شد ذخیره ای که چندین هزار 
یک  قریب  الان   شود.  تبخیر  بود  مترمکعب 
دهم  یک  این  که  داریم  آب  مترمکعب  میلیارد 
آب دریاچه است. ضعف مدیریتی که از ۴۴سال 
پیش در مورد این دریاچه شروع شد و همچنان 
ادامه دارد باعث بوجود آمدن چنین شرایطی شده 
انتقال آب از دریای  است. برابر نظر کارشناسان 
خزر تنها راهکار برای احیا دریاچه است  و فرقی 
بارندگی  آنها ندارد چراکه  آنجا میزان  نیز برای 
زیاد است گرچه می گویند دریای خزر هم رو 
به خشکی است ولی بارندگی ها آنجا  زیاد است 
و همه آب را نیز که نمی خواهند منتقل کنند به 
تدریج انتقال آب انجام می شود و قدم به قدم که 
مثبت شدیم آرام آرام  انتقال را کم کنند.البته این 

مسئله فقط نیاز به مدیریت ویژه دارد.
نشان  خاطر  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو 
کرد: مردم در مورد این دریاچه نگران هستند و 
حق هم دارند ما نیز راهکارهای مختلف را اجرا 
می کنیم منتها دولت باید پای کار بیاید. دولت   و 
ملت  باید از  خشک شدن دریاچه ارومیه بترسند 
پایتخت را تحت شعاع قرار خواهد داد،  چراکه 
و  باغ  هکتار  هزاران  افتد،  می  راه  نمک  طوفان 
باغچه خشک می شود، مهاجرت ها شروع می 

شود و امراض پوستی و تنفسی زیاد می شود.

تعطیل شدن خطوط تولیدی کارخانه ها با سرمایه گذاری میلیاردی 
بدلیل نبود کارگر

یونس ژائله، رئیس اتاق بازرگانی تبریز با اشاره 
در صنایع  کارگر  و  ماهر  نیروی  تامین  به چالش 
در  ماهر  انسانی  نیروی  تامین  کرد:  اظهار  استان، 
بنگاه ها و کارگر ساده به یک چالش بزرگ تبدیل 
سرمایه گذاری  با  تولیدی  برخی خطوط  و  شده  
نیروی  تامین  عدم  دلیل  به  منطقه  این  میلیاردی 
که  حالی  در  است  تعطیل  و  خوابیده  کارگری 

مشکل فروش و هزینه ای ندارند.
آذربایجان  اینکه  بر  مبنی  دوباره  تاکید  با  وی 
است،  مواجه  کار  نیروی  جدی  کمبود  با  شرقی 
در  کارخانه های  اکثر  ورودی  درب  در  افزود: 
استخدام  بنر  سلیمی  شهرک  و  شبستر  شهرستان 

کارگر نصب شده است.
رئیس اتاق بازرگانی تبریز تصریح کرد: نیروی 
مختلف  بخش های  در  ساده  و  متخصص  کار 
الان  و  می شود  احساس  به شدت  استان  صنعت 
به اوج خود رسیده است و کارخانه  داران به دلیل 
تا  آورده اند  بانوان  به جذب  کمبود کارگر هجوم 

نیروی کار خود را تامین کنند.
و  کارگری  نیروی  کمبود  علت  عمده  وی 

به  افراد  این  مهاجرت  را  استان  در  متخصص 
کشورهای منطقه از جمله عراق و پاکستان برای 
انجام کار و دریافت دستمزد دلاری اعلام و اظهار 
کرد: اکنون بخش های مختلف اقتصادی استان با 

این مشکل دست به گریبان هستند.
افراد  برخی  گفت:  تبریز  بازرگانی  اتاق  رئیس 
علت  به  نیز  دانشگاهی  تحصیلی  مدارک  دارای 
های  فعالیت  با  آنان  تحصیلی  رشته  تطبیق  عدم 

کارگری  کار  انجام  برای  رغبتی  استان،  تولیدی 
نشان نمی دهند و در نتیجه به عنوان نیروی بیکار 

جامعه به دنبال شغل و کار مناسب خود هستند.
برخی  غیراخلاقی  رفتارهای  کرد:  اظهار  وی 
افراد در گذشته موجب شده تا افراد نخبه و فعال 
مهاجرت  و  کوچ  آذربایجان  جامعه  از  اقتصادی 
کنند و ماندگاری سرمایه های انسانی به کمترین 

تعداد خود رسیده است.
رئیس اتاق بازرگانی تبریز  اعلام کرد که بیکاری 
تولیدی و  به صفر رسیده و واحدهای  استان  در 
کار  نیروی  واردات  درخواست  نیز  استان  صنایع 
در خصوص  را  انتقادات  که  موضوعی  دارند.  را 
پایین  استان،  حاضر  بیکار  قشر  به  ندادن  اهمیت 
بودن حقوق کارگران و در نهایت تمایل نداشتن 
به کار در واحدهای تولیدی با نرخ پایین را نثار 

صاحب سخن کرد.
سازمان  اطلاعات  و  آمار  معاون  یامی،  امید 
از  نیز   شرقی  آذربایجان  برنامه ریزی  و  مدیریت 
پایین بودن نرخ بیکاری استان از متوسط کشوری 

خبر می دهد.

هشت درصد صنایع کوچک کشور در آذربایجان شرقی 
استقرار دارند

آذربایجان  تجارت  و  معدن  صنعت،  مدیرکل 
شرقی با بیان اینکه هشت درصد صنایع کوچک 
کشور در این استان استقرار دارند، گفت: نیمی از 

صنایع استان کوچک مقیاس هستند.
مناسبت  به  اشاره  با  عظمایی«  »محمدجعفر 
صنایع  از  حمایت  ملی  روز   " مرداد   ۲۱ روز 
کوچک" افزود: غیر از واحدهای صنفی تولیدی 
و کارگاهی، بالغ بر نیمی از مجموع چهار هزار 
و ۴۰۰ واحد صنعتی استان با اشتغال کمتر از ۱۰ 

نفر، کوچک مقیاس است.
کوچک،  مقیاس  صنایع  اینکه  بیان  با  وی 
کمتر،  انسانی  نیروی  با  که  هستند  واحدهایی 

سرمایه  و  کوچکتر  تجهیزات  و  آلات  ماشین 
خدماتی  و  تولیدی  عملیات  به  کمتر  گذاری 
در  صنایع  قبیل  این  کرد:  اظهار  هستند؛  مشغول 
تکانه های اقتصادی نسبت به صنایع بزرگ آسیب 
پذیری بیشتری دارند از این رو باید مورد توجه و 

حمایت بیشتری قرار گیرند.
اینکه  بیان  با  شرقی  آذربایجان  مدیرکل صمت 
رشد  و  پویایی  در  ریشه  بزرگ  صنایع  موفقیت 
ارائه  گفت:  دارد،  خرد  صنایع  متوازن  توسعه  و 
و  آموزشی  های  دوره  برقراری  مالی،  تسهیلات 
در  باید  که  است  اقداماتی  جمله  از  بازار  توسعه 
جهت حمایت از صنایع کوچک به آنها اهتمام شود.

گردشگری سلامت سرفصل همکاری تبریز با شهرهای 
اندونزی

اندونزی  اندونزی گفت: کشور  در  ایران  سفیر 
ظرفیت بالایی در حوزه گردشگری داشته و مردم 
سلامت  و  مذهبی  گردشگری  به  علاقمند  آن 
دیپلماسی  توسعه  سرفصل  می تواند  که  هستند 

شهری بین تبریز و شهرهای اندونزی باشد.
با یعقوب هوشیار،  محمد بروجردی در دیدار 
شهردار تبریز اظهار کرد: حوزه گردشگری بستر 
و  ایران  بین  های  توسعه  همکاری  برای  مناسبی 
مسلمان  اندونزی  مردم  باشد.  می تواند  اندونزی 
بوده و علاقمند به گردشگری مذهبی و سلامت 
هستند که این موضوع می تواند سرفصل توسعه 

دیپلماسی شهری بین ایران و اندونزی باشد.  

کرد:  خاطرنشان  اندونزی  در  ایران  سفیر 
زادگاه  و  فرهنگی  و  تاریخی  شهری  باندونگ، 
جنبش غیرمتعهدها در اندونزی است که می تواند 
پس از بررسی اولیه برای خواهرخواندگی با تبریز 
تبریز، شهری پاک و زیبا  معرفی شود. کلانشهر 
است که این امر نشان از مدیریت شهری قوی آن 
دارد. به عنوان سفیر جمهوری اسلامی ایران در 
کشور اندونزی آماده هر گونه تعامل و همکاری 
اندونزی  شهرهای  و  تبریز  بین  ارتباط  ایجاد  و 
شهرهای  روی  بیشتری  بررسی  باید  هستیم. 
اندونزی داشته باشیم تا مناسب ترین آنها را برای 

خواهرخواندگی با تبریز  معرفی کنیم.

کاشت درختچه های دارویی قره قاط در روستای عنصرود اسکو
قره  گفت:  فرشبافیان  ابوالفضل 
قاط میوه جنگلی بومی آسیای غربی 
)ایران و ترکیه( بوده و شکل درختچه 
های  جنگل  در  بیشتر  که  دارد  ای 
گیلان و ارسباران دیده می شود. بوته 
آن یک تا ۱.۵ متر گاهی به ۲ متر هم 
می رسد. گل آذین خوشه ای داشته 
و شامل ۲۰ تا ۴۰ گل صورتی رنگ 
کروی  شکل  به  هایش  میوه  است. 
بوده و میوه ها در حالت رسیده رنگ 
هوای  و  آب  در  دارد.  تیره  ارغوانی 
نواحی  مخصوص  و  سرد  اقلیمی 
کوهستانی و همچنین دارای روزهای 
مه آلود در فصل رویش است رشد 
می کند، گیاهی سایه پسند در ارتفاع 
از سطح دریا  تا ۱۹۰۰ متری   ۱۱۰۰

کشت می شود.
وی با اشاره به مزایای کشت این 
محصول افزود: این محصول قابلیت 
دارد  میوه  درختان  بین  در  استقرار 
تولید  مکمل  عنوان  به  نتیجه  در  و 
این  در  که  تکمیلی  سودآوری  و 
نیاز  میوه  آبیاری درختان  با  صورت 
می  برطرف  نیز  محصول  این  آبی 
این  آبی  نیاز  معمول  بطور  که  شود 
هزار  چهار  تا  و۵۰۰  هزار  سه  گیاه 
مترمکعب سالانه است که در سیستم 
قابل  مقدار  این  فشار  تحت  آبیاری 
کاهش است. تراکم در هکتار ۲۵۰۰ 
محصول   این  است.  هکتار  در  بوته 
رس  دیر  سرمای  و  سرما  به  مقاوم 
 ۲.۵ تازه  میوه  عملکرد  است.  بهاره 

میوه  عملکرد  و  هکتار  در  تن   ۴ تا 
است.    هکتار  در  تن  یک  خشک 
قیمت مناسب محصول قیمت عمده 
هر کیلو ۵ میلیون ریال است. اثرات 
کاهش  خون  فشار  روی  درمانی 
ترمیم  دیابتی،  بیماران  قند  دهنده 
از  خوبی  بسیار  منبع  قلب،  عروق 
و   C ویتامین  مانند  اکسیدانها  آنتی 
منگنز است که باعث تقویت سیستم 
ایمنی بدن و به جلوگیری از بیماری 
ها کمک می کند. در حال حاضر این 
گیاه به صورت پایلوت در روستای 
توجه  با  است  عنصرود کشت شده 
به سازگاری با شرایط آب و هوایی 
این  قابلیت توسعه کشت در  منطقه 

شهرستان را دارا هست.


